
P R O T O K Ó Ł Nr XVI/2012 
XVI sesji Rady Miejskiej w Pasymiu 

z dnia 27 kwietnia 2012 r.

Obrady  XVI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Pasymiu  otworzyła  Przewodnicząca 
Rady Miejskiej – Pani Elżbieta Dyrda, witając przybyłych bardzo serdecznie.

Spoza  członków  Rady  w  obradach  udział  wzięli:  Pan  Bernard  Mius  – 
Burmistrz  Miasta,  Pan  Arkadiusz  Młyńczak  –  Skarbnik  Miasta,  Pan  Jarosław 
Milewski – Sekretarz Miasta,  Pan Wiesław Szubka – Kierownik RRG w UMiG 
w Pasymiu, Pan Andrzej Modzelewski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gromie, 
prasa lokalna.

Przewodnicząca Rady –  Pani Elżbieta Dyrda stwierdziła na podstawie listy 
obecności, że w obradach uczestniczy 15 radnych (na stan Rady 15), więc uchwały 
podejmowane na sesji będą prawomocne . 

Lista  obecności  radnych  oraz  gości  zaproszonych  na  XVI  sesję  Rady 
Miejskiej Pasymia stanowi załącznik Nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda poinformowała  zebranych,  iż 
dzisiejsza sesja została zwołana na wniosek burmistrza. 

Wniosek  burmistrza  o  zwołanie  XVI  sesji  stanowi  załącznik  Nr  3  do 
protokołu.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3.  Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla   

przedszkoli,  szkół   i  placówek oświatowych prowadzonych na terenie  
Gminy  Pasym przez  inne  niż  Gmina  Pasym osoby  prawne  i  osoby   
fizyczne,  oraz  dla  innych  niż  Gmina  Pasym  osób  prawnych  i  osób  
fizycznych,  prowadzących  inne  formy  wychowania  przedszkolnego, 
a  także   trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  wykorzystania  tych  
dotacji.



4.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Gminy Pasym na lata 2012 – 2021.

5.   Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2012.
6.   Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin 

„Czyste Mazury” z siedzibą w Mrągowie.
7.   Sprawy różne.
8. Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda zapytała czy są jakieś propozycje 
dotyczące zmian w porządku obrad.

Głos  zabrał  Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard  Mius,  który  zawnioskował 
o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 
prognozy Finansowej Gminy Pasym na lata 2012 – 2021. Burmistrz dodał, iż 
przy takiej zmianie budżetowej nie było konieczności zmiany WPF. 

Przewodnicząca Rady –  p. Elżbieta Dyrda zapytała radnych, kto jest za 
przyjęciem wniosku zgłoszonego przez burmistrza.

W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych wniosek został 
przyjęty jednogłośnie.

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3.  Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla   

przedszkoli,  szkół   i  placówek oświatowych prowadzonych na terenie  
Gminy  Pasym przez  inne  niż  Gmina  Pasym osoby  prawne  i  osoby   
fizyczne,  oraz  dla  innych  niż  Gmina  Pasym  osób  prawnych  i  osób  
fizycznych,  prowadzących  inne  formy  wychowania  przedszkolnego, 
a  także   trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  wykorzystania  tych  
dotacji.

4.  Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2012.
5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin  

„Czyste Mazury” z siedzibą w Mrągowie.
6. Sprawy różne.
7. Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda zapytała, kto jest za przyjęciem 
porządku obrad po zmianach.



W  wyniku  głosowania,  w  którym wzięło  udział  15  radnych  porządek 
obrad został przyjęty jednogłośnie.

Ad  3.  Projekt  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania 
dotacji dla przedszkoli,  szkół   i  placówek oświatowych prowadzonych na 
terenie Gminy Pasym przez inne niż Gmina Pasym osoby prawne i osoby 
fizyczne,  oraz  dla  innych  niż  Gmina  Pasym  osób  prawnych  i  osób 
fizycznych, prowadzących inne formy wychowania przedszkolnego, a także 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania tych dotacji.

Przewodnicząca Rady –  p. Elżbieta Dyrda zapytała radnych czy będzie 
dyskusja w tym temacie.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  – p.  Teresa  Bednarczyk 
zaproponowała, żeby głos zabrał Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gromie – p. 
Andrzej Modzelewski.

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda zapytała radnych, czy wyrażają 
zgodę na to, aby głos zabrał p. Andrzej Modzelewski.

Radni wyrazili na to zgodę.

Głos  zabrał  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Gromie  –  p.  Andrzej 
Modzelewski,  który  powiedział,  że  projekt  uchwały  miał  w  ręku,  nie 
uczestniczył w opracowaniu tego projektu. Pan Andrzej Modzelewki dodał, że 
ze swoimi uwagami zwrócił się do p. radnej, która jest w szkole. Tam tylko 
może taka moja jedna uwaga dotycząca dokumentów, załączników tam jest, że 
działalność jest wpisana w Urzędzie Gminy.

Sekretarz Miasta wyjaśnił, iż nie jest to działalność gospodarcza.

Głos zabrał Skarbnik Miasta – p. Arkadiusz Młyńczak, który powiedział, 
że  to  dotyczy  placówek  oświatowych  niepublicznych.  Skarbnik  dodał,  iż  p. 
Modzelewskiego to nie dotyczy.  

Głos zabrał radny –  p. Wiesław Nosowicz, który powiedział, że nasuwa 
mu się  taka  wątpliwość  związana  z  obliczaniem miesięcznym.  Radny  podał 
przykład, że łamie sobie uczeń nogę i nie ma go miesiąc w szkole, czy dziecko 
choruje i nie ma go w szkole.

Skarbnik Miasta  odpowiedział, że tu się nic nie zmienia, to dziecko jest 
nadal uczniem. Skarbnik podkreślił, iż dziecko to nie przestaje być uczniem.  



Skarbnik dodał, iż nie wiem jak to regulują przepisy, kiedy uczeń trafia do 
szpitala gdzie jest prowadzona nauka.  

Więcej pytań radni nie zgłosili. 

Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:  trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli,  szkół 
i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Pasym przez inne niż 
Gmina  Pasym osoby  prawne  i  osoby   fizyczne,  oraz  dla  innych  niż  Gmina 
Pasym  osób  prawnych  i  osób  fizycznych,  prowadzących  inne  formy 
wychowania przedszkolnego, a także  trybu i zakresu kontroli  prawidłowości 
wykorzystania tych dotacji.

  
   W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych, uchwała 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda zapytała  Burmistrza  Miasta 
kiedy nastąpi podpisanie umowy.

Głos zabrał  Burmistrz  Miasta  –  p.  Bernard Mius, który powiedział,  że 
będzie  teraz  zarządzeniem  powoływał  komisję  inwentaryzacyjną,  żeby 
przekazać mienie. Burmistrz dodał, iż p. Andrzej Modzelewski dostał już dwa 
projekty  umów.  Następnie  burmistrz  powiedział,  że  będzie  chciał  jak 
najszybciej  podpisać  umowę,  żeby  sprawa  była  jasna  zarówno  dla  p. 
Modzelewskiego jak i burmistrza. 

Przewodnicząca Rady –  p.  Elżbieta  Dyrda powiedziała,  że  na ostatniej 
sesji burmistrz powiedział, że umowa będzie podpisana do końca kwietnia. 

Burmistrz Miasta powiedział,  że miał  na myśli  uchwałę przekazywania 
dotacji. Burmistrz dodał, że do 20 maja temat będzie zamknięty. 

Przewodnicząca Rady poprosiła radę o wypowiedzenie się w tym temacie.

Następnie przewodnicząca zapytała czy umowa jest już gotowa.

Burmistrz Miasta odpowiedział, że umowa jest już gotowa i jedna i druga.

Przewodnicząca Rady zapytała co stoi na przeszkodzie, żeby ją podpisać.



Burmistrz  Miasta powiedział,  że  już  dzisiaj  może  podpisać  umowę 
i poprosił dyrektora, żeby się wypowiedział w tej kwestii. 

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda poprosiła  o  ustalenie  daty 
podpisania umowy. 

Następnie  p. Elżbieta Dyrda zapytała p. Modzelewskiego czy jest gotów 
podpisać umowę 30 kwietnia. 
  

Dyrektor   Szkoły  Podstawowej  w  Gromie  –  p.  Andrzej  Modzelewski 
odpowiedział, że jest gotowy.

Przewodnicząca Rady –  p. Elżbieta Dyrda zaproponowała, żeby umowa 
została podpisana w dniu dzisiejszym po sesji.

Burmistrz Miasta i Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gromie wyrazili na 
to zgodę.

Ad 4  Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na rok 2012.

Przewodnicząca  Rady  zapytała  radnych czy mają  pytania  do projektu 
uchwały.

Radni nie zgłosili   pytań. 

Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w sprawie:  zmiany budżetu na rok 2012.

   W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych, uchwała 
została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.

Ad 5 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu 
Związku Gmin „Czyste Mazury” z siedzibą w Mrągowie.

Przewodnicząca  Rady  zapytała  radnych czy mają  pytania  do projektu 
uchwały.

Radni nie zgłosili   pytań. 



Projekt uchwały przeczytała  Przewodnicząca Rady  – p. Elżbieta Dyrda

 Przewodnicząca  Rady  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w  sprawie:   przyjęcia  zmian  do  Statutu  Związku  Gmin  „Czyste  Mazury” 
z siedzibą w Mrągowie. 

   W wyniku głosowania, w którym wzięło udział 15 radnych, uchwała 
została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

Ad 6 Sprawy różne.

Głos zabrała radna –  p.  Hanna Gryczka,  która powiedziała,  że  w dniu 
dzisiejszym  złożyła  do  burmistrza  dwa  wnioski.  Jeden  wniosek  to  prośba 
o wyrównanie drogi w miejscowości Leleszki. Radna dodała, iż burmistrz był 
tam i  widział.  Ten  odcinek  do  lasu  został  wyrównany,  jest  w  miarę  dobry 
natomiast  w środku wsi  jest  odcinek po prostu  dziurawy,  pan widział  panie 
burmistrzu.

Następnie  drugi  wniosek złożyłam do pana  z  prośbą,  aby  wystosować 
pisma do  właścicieli  gruntów przez,  które to grunty idzie rów melioracyjny 
i  przechodzi  pod  drogą  krajową  K-53  tu  przy  lesie  jak  się  jedzie  między 
Leleszkami a Gromem. 

Panie burmistrzu w poniedziałek zadzwoniłam do pana Wiesława z taką 
prośbą, żeby może pomógł mi coś z tym zrobić dlatego, że woda z okolicznych 
pól  podpływała,  zalała  nam  nie  tylko  działkę,  którą  musieliśmy  wycofać 
z dopłat  ponieważ jest zalana wodą, ale drogę gminną Nr 417, która jest drogą 
dojazdową do tych pól. Także ona w części tylko jest zalana zupełnie wodą, od 
lat jest zalewana, z tym, że myśmy do tej pory jakoś sobie tam radzili, w tej 
chwili zalane jest wodą tak, że nie radzimy sobie. Pan Wiesław powiedział mi, 
że oczywiście zgłosi  to do Generalnej  Dyrekcji  Dróg, żeby ten przepust  pod 
drogą  krajową,  żeby  tam  udrożnić.  Radna  dodała,  iż  p.  Wiesław  Szubka 
stwierdził,  że  zrobiła  ona  aferę. 
Proszę  pana  zadzwoniłam  do  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  w  Szczytnie,  pan 
Chodkowski  przyjechał  tam,  stwierdził,  że  rzeczywiście  trzeba  ten  przepust 
pogłębić, by oczyścić ten rów, ale ich rola to jest taka, żeby oczyścić ten rów, 
ten przepust tylko w granicach tego pasa drogowego tak zwanego i nie prawdą 
jest, że tam nie było co robić, bo panie Wiesławie wczoraj było trzech panów 
z  Generalnej  Dyrekcji  Dróg,  którzy  pracowali  cały  dzień.  Wczoraj  była  tam 
ekipa,  udrożniła ten przepust  gdzie w ciągu 3 godzin o ogromną ilość wody 
ubyło  tam  na  tych  polach.   Chcę  z  tego  miejsca  podziękować  panu 
Chodkowskiemu  bo  reakcja  była  natychmiastowa,  ten  pan  przyjechał 



w poniedziałek tam, wczoraj był tam trzy razy. Nie wiem czy pan wczoraj jak 
pan wczoraj tam był, czy pan widział jak ta woda ciekła pod tym  mostem. 

Kierownik  RRG –  p.  Wiesław Szubka  odpowiedział,  że  cieknie  sobie 
takim strumyczkiem, po drugiej stronie jest sucho całkowicie.

Radna – p. Hanna Gryczka zapytała: to był pan rano?

Kierownik RRG odpowiedział, że koło południa.

Radna –  p. Hanna Gryczka powiedziała, żeby kierownik nie opowiadał 
takich  rzeczy,  że  koło  południa,  bo  radna  jadąc  rano  widziała  jak  ci  trzej 
panowie już pracują.  Radna dodała, iż o godzinie 13:20 umówiła się z panem 
Chodkowskim tam na miejscu i ci panowie w dalszym ciągu tam byli. Niech pan 
nie  mówi  mi  takich  rzeczy,  że  pan  tam  był.  Pan  do  mnie  przez  telefon 
powiedział: bo pani zrobiła aferę, bo pani tylko do nas dzwoni i pani każe nam, 
nakazuje nam pani odśnieżać drogi, wyrównywać drogi, robić przepusty, a ja 
przepraszam,  a  o  czyje  drogi  ja  proszę  o  remont,  o  własne  prywatne,  czy 
o gminne drogi. Ja bardzo przepraszam, ja do pana nigdy nie zadzwoniłam panie 
Wiesławie  mówiąc  proszę  pana  proszę  mi  zrobić  to  i  to.  Zawsze  grzecznie 
dzwoniłam  i  zawsze  prosiłam  o  pomoc. 
W ubiegłym tygodniu 17 kwietnia zgłosiłam panu burmistrzowi, że nad rowem, 
tam gdzie było wylewane koło kapliczki, gdzie był w ubiegłym roku tam taki 
pasek wylewany, że tam wystaje pręt. Do niedzieli nikt się nie pojawił, więc mój 
syn wziął młotek pojechał zgiął ten pręt,  żeby nie wystawał, żeby nikt sobie 
krzywdy  przy  samochodzie  z  kołem  nie   zrobił. 
Pan Chodkowski jak wczoraj przyjechał to pojechał na moje pole zobaczyć tą 
drogę czy rzeczywiście jest zalana i mówi, tak proszę pani ma pani rację tam 
nawet dojazdu na pole nie ma,  a pan nie raczył pojechać i  pan mówi,  że ja 
państwu nakazuję. To może nie należało by na pańskich drzwiach od gabinetu 
tabliczki  wieszać,  że  kierownik referatu  rozwoju,  tylko może  „tu siedzi  leń” 
i proszę tu nie przychodzić i nie zgłaszać żadnych spraw. Bardzo przepraszam, 
ale dla mnie to tak jest, bo ja do pana zadzwoniłam z prośbą, nie oczekując, że 
pan weźmie łopatę i pójdzie rów kopać tylko, że pan zajmie się sprawą, pomoże 
mi  znaleźć  rozwiązanie  jako  urzędnik,  żeby  to  pole  mogło  być  osuszone. 
Bo robił pan różne rzeczy, żeby osuszać różne pola i nie opowiadał pan w taki 
sposób, że ktoś panu nakazuje. Ja nie nakazywałam, ja prosiłam o pomoc, pan 
mi  tej  pomocy  nie  udzielił,  bo  nie  chciało  się  panu  pojechać,  zobaczyć. 
Pan zadzwonił do dyrekcji  i powiedział pan do nich, że przyjechali powiedzieli, 
że tam nie ma co robić.  Niech pan jedzie zobaczy jak płynie woda, pod całym 
mostem, ogromną strugą płynie woda. Już wczoraj pan Chodkowski postawił 
taki kij w to bagno, które tam obok drogi jest, żeby sprawdzić w jakim tempie 
będzie woda schodziła, proszę sobie wyobrazić, że po 3 godzinach tyle było już 



na suchym, a wcześniej stawiał zupełnie kij w samej wodzie. Macie państwo 
podpisaną  umowę  ze  spółką  wodną,  kogo  ja  poprosiłam  o  pomoc  pana, 
fachowca, wierząc, że pan przynajmniej powie pani Haniu proszę przyjechać, 
porozmawiamy,  może  znajdziemy  rozwiązanie.  Ja  sama  wczoraj  osobiście 
z mężem pojechałam, gdzie mąż wycinał piłą w wodzie korzenie drzew, które 
tam pozarastały  i  zatamowały  wodę,  a  pan powiedział,  że  ja  tylko  dzwonię 
i oczekuję i nakazuję państwu pracę, której tak naprawdę nie ma. Ja chcę panu 
przypomnieć panie Wiesławie w obecności wszystkich radnych i prasy też, że 
pan mówi, że ja panu nakazuję pracę, to ja panu coś powiem, dwa lata temu 
zgłosiliśmy przychodnię i co pan zrobił nic, do dnia dzisiejszego jest dziura, bo 
ja dzisiaj  tam byłam, jest  dziura w suficie  do dnia dzisiejszego proszę pana. 
Kilka lat temu zgłaszałam do Inspektoratu Ochrony Środowiska w imieniu nie 
tylko swoim, ale i mieszkańców, bo były też podpisy mieszkańców odnośnie 
pensjonatu w Leleszkach,  odnośnie szamba.  Inspektorat  Ochrony Środowiska 
mnie  odpisał  i  państwu  napisał  pismo,  że  to  Urząd  Gminy  ma  się  zająć  tą 
sprawą, co pan zrobił w tej sprawie, nic proszę pana, nic pan nie zrobił. Dzisiaj 
pan mi mówi, że ja tylko państwu nakazuję, wie pan co jest mi bardzo przykro 
z tego powodu, bo nigdy do żadnego urzędnika nie podchodziłam w ten sposób 
macie  mi  zrobić  i  koniec,  nigdy.  Zawsze  prosiłam o pomoc  i  byłam bardzo 
wdzięczna, dziękowałam jeżeli ktoś mi pomógł, ale pan tego nie zrobił i bardzo 
panu za to dziękuję. 

Głos  zabrała  radna  –  p.  Marianna  Tańska,  która  powiedziała,  że  też 
zacznie  od  przepustu,  ale  nie  będzie  podawała  szczegółów.  Ja  z  panem 
burmistrzem już tą sprawę wyjaśniałam, mam nadzieję, że tutaj sprawa zostanie 
dogadana,  natomiast  chcę  się  przyłączyć  do tego co  powiedziała  pani  radna 
Gryczka.  Ja  nie wiem co tak bardzo wprawia w jakąś niezwykłą nerwowość 
urzędników naszej  gminy, a sama doznałam nie dawno takiej sytuacji  proszę 
państwa.  Zatelefonowałam do pracownika,  nie  do  pana  kierownika  tylko do 
pracownika, który jemu bezpośrednio podlega proszę państwa w sprawie takiej 
na wczoraj w zasadzie, na załatwienie od razu. Przedstawiłam panu  konkretnie 
Masłowskiemu  na  czym  polega  kłopot  i  proszę  państwa  pan  Masłowski 
odpowiedział mi, że ja mam złożyć wniosek, a on zgodnie z przepisami, zgodnie 
z  prawem  odpowie  mi  w  ustawowym  terminie.  Proszę  państwa  ja  mu 
powiedziałam,  że  wniosek to  ja  mogę złożyć jak ja  chcę wyciąć drzewo,  ja 
mogę spokojnie czekać, ale w takiej sytuacji nie mogę składać wniosku i czekać. 
Proszę państwa tak się zakończyła nasza rozmowa, ale potem zdecydowałam 
o tym, porozmawiać z panem kierownikiem, nie powiem bo żeśmy tutaj doszli 
do pewnego koncensusu.  Rozmawiałam tutaj z panem kierownikiem i proszę 
państwa i był tam również obecny pan Masłowski i wiecie państwo ja naprawdę 
chyba nie należę do takich przepraszam państwa za określenie „upierdliwych”, 
ja  rzadko  chodzę  i  na  coś  naciskam,  upominam,  czy  proszę  zmuszając 
urzędnika, żeby się jakąś sprawą zajął. Na moje nieszczęście wtedy tam poszłam 



i pan urzędnik, który jest od tego, żeby nasze, mieszkańców sprawy załatwiać, 
to mi powiedział tak, proszę państwa powiedział w ten sposób: a za kogo wy się 
macie,  co wy sobie  wyobrażacie,  kim wy tak naprawdę dla  nas  urzędników 
jesteście. Więc ja nie wiedziałam o kogo mu chodzi, wy, bo to tak zabrzmiało 
jak z głębokiej komuny wy, no radni, bo ja już się bałam, że to o mnie chodzi , 
może o moją rodzinę nie wiem. Radni, kim wy jesteście, wy i ci sołtysi, którzy 
nam tutaj tyle kłopotów przysparzacie i się upominacie, chcecie nami rządzić. 
Proszę państwa taka była odpowiedź, jest tutaj pan kierownik on był świadkiem 
tego przedstawienia i na koniec dodał proszę państwa, że ja jeden Masłowski 
mam odwagę wam to wreszcie powiedzieć, bo nie było do tej pory, nikt nie miał 
odwagi, żeby wam to powiedzieć prosto w twarz.  Radna dodała, iż ten pan jest 
na emeryturze, pracuje tutaj doraźnie, pan burmistrz stwierdził, że jego pomoc 
jest tutaj nieodzowna. 

Burmistrz  Miasta odpowiedział,  że  pan Masłowski  zatrudniony jest  na 
zastępstwo na czas określony.

Radna – p. Marianna Tańska zwracając się do burmistrza powiedziała, że 
musi podjąć jakieś działania w tym kierunku, bo czy radny, czy sołtys nie idzie 
po to, żeby temu panu przeszkadzać, tylko po to, że ma coś do załatwienia.

Następnie radna: 
• poprosiła o uprzątnięcie gałęzi, które leżą na drodze do Elganowa, 
• zapytała o drogę w Rusku. Radna dodała, że też była tam wycinka drzew 

i na polu leżą zostawione gałęzie,
• zapytała na jakim etapie jest sprawa stołówki,
• poruszyła temat plebiscytu na najlepszego sołtysa.

Głos zabrała radna –  p. Teresa Bednarczyk, która zapytała kiedy będzie 
uregulowana sprawa drogi dot. drogi dojazdowej do działki p. Bednarczyk i p. 
Michalskiej. 

Głos zabrała radna – p. Hanna Gryczka, która odnośnie rowu powiedziała, 
że p. kierownik zrobił zdjęcia z tego rowu, że tam nic nie przepływało z tego 
przepustu.  Radna  dodała,  iż  kierownik  mówi,  że  był  tam  wczoraj,  a  był 
przedwczoraj. 

Kierownik RRG powiedział, że był tam przedwczoraj. 

Radna odpowiedziała, że jak przedwczoraj to się zgadza, bo była osoba, 
która widziała p. Szubkę jak robił zdjęcie.



Następnie radna zgłosiła zły stan drogi koło p. Sadowskiego i na bruku. 
Radna dodała, iż złożyła już w tej sprawie wniosek.

Głos zabrał radny – p. Wiesław Nosowicz, który powiedział, że chciałby 
przypomnieć o sprawie dotyczącej kotłowni przy ul. Górnej.

Głos  zabrała  radna  –  p.  Marianna  Tańska,  która  powiedziała,  że  na 
skrzyżowaniu w Rusku Wielkim cieknie woda.

Przewodnicząca Rady –  p. Elżbieta Dyrda powiedziała, iż radni w swoich 
dokumentach otrzymali  wniosek o dokonanie podziału gminy Pasym na stałe 
obwody głosowania. Przewodnicząca Rady dodała, że są dwie propozycje:
• mogą  się  spotkać  wszyscy  razem  i  poprosić  pracownika  urzędu 

o przedłożenie wszystkich kryteriów jakie trzeba spełnić dokonując podziału,
• spośród  radnych  wybrać  grupę  kilkuosobowa,  która  by   to  opracowała 

i propozycję przedłożyła radzie.

Następnie przewodnicząca powiedziała, iż przyszedł jej  na myśl jeszcze 
jeden pomysł, żeby to urząd przedstawił propozycję, a rada się do tego 
ustosunkuje. 

Przewodnicząca Rady – p. Elżbieta Dyrda zapytała radnych, który wariant 
przyjmują.

Radni zgodzili  się  na  to,  żeby  to  urząd  przygotował  propozycje 
i  przedstawił  je  radzie,  a  rada  będzie  nad  tym  dyskutowała  wspólnie 
z pracownikiem urzędu. 

Burmistrz Miasta wyraził zgodę na propozycje rady.  

Przewodnicząca  Rady  –  p.  Elżbieta  Dyrda poinformowała  radnych,  że 
MGOPS w Pasymiu  przedłożył  do  biura  rady dokument  pod nazwą „Ocena 
zasobów pomocy społecznej dla gminy Pasym na rok 2011”.   
Przewodnicząca  dodała,  iż  jest  to  duży dokument  w związku z  czym osoby 
chętne do zapoznania się z tym dokumentem mogą przyjść do biura rady.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  poinformowała  zebranych,  iż  radni 
powiatowi  z  naszej  gminy  będą  w  pierwszy  poniedziałek  każdego  miesiąca 
pełnić  dyżur  w  godzinach  od  14:00  do  15:30  w  pok.  Nr  9  Urzędu  Miasta 
i Gminy. 

Przewodnicząca Rady przypomniała radnym, że upływa termin składania 
oświadczeń majątkowych.



Podczas omawiania spraw różnych radny – p. Adam Kowalczyk złożył na 
ręce przewodniczącej pisemną interpelację.
Interpelacja  złożona  na  piśmie  przez  radnego  stanowi  załącznik  Nr  7  do 
protokołu.

Burmistrz Miasta – p. Bernard Mius zapytał radnych czy ma odpowiadać 
teraz na zadane pytania, czy ma udzielić odpowiedzi  na piśmie.

Wiceprzewodniczący Rady – p. Marcin Nowociński powiedział, że nie są 
to interpelacje, tylko sprawy różne.

Radna  –  p.  Marianna  Tańska powiedziała,  że  nie  są  to  interpelacje, 
w związku  z czym, żeby burmistrz udzielił odpowiedzi na sesji.

Głos zabrał Burmistrz Miasta –  p. Bernard Mius, który w sprawie drogi 
do  Elganowa  powiedział,  że  ta  droga  w  roku  ubiegłym  była  już  trochę 
profilowana, odkrzaczona. W tym roku robione jest to dalej. Burmistrz dodał, że 
chce  doprowadzić  tą  drogę  do  takiego  stanu,  żeby  była  ona  przejezdna, 
odkrzaczona, czysta. Burmistrz podkreślił, iż gałęzie będą uprzątnięte. 

Odnośnie Ruska Wielkiego burmistrz powiedział, że sprawdzi to.

Na temat plebiscytu na najlepszego sołtysa, burmistrz odpowiedział,  że 
miał  możliwość  wytypowania  2  sołtysów  i  zrobił  to.  Burmistrz  dodał,  iż 
plebiscyt  organizował  Starosta  wspólnie  z  „Kurkiem  Mazurskim”,  a  do 
burmistrza zwrócono się jedynie z prośbą o zgłoszenie sołtysów.
 

Na  temat  złego stanu  drogi  w Leleszkach,  burmistrz  odpowiedział,  że 
droga ta zostanie zrobiona jeszcze przed długim weekendem, w poniedziałek.  

Głos  zabrała  radna  –  p.  Hanna  Gryczka,  która  poprosiła  burmistrza 
o wyrównanie drogi przy sklepie.

Na temat kotłowni burmistrz odpowiedział, że jest mocno zainteresowany 
tym tematem. Burmistrz dodał, że po długim weekendzie odbędzie się zebranie 
wspólnot, gdyż to one będą decydowały o tym co będą chciały. Burmistrz dodał, 
iż przedstawi wspólnotom wszystkie warianty i zobaczymy w jakim kierunku 
pójdziemy. Burmistrz podkreślił, iż cieszył by się, gdyby udało się coś zmienić 
na następny okres grzewczy.

Na temat cieknącej wody w Rusku Wielkim, burmistrz odpowiedział, że 
temat jest jemu znany i cały czas jest żywy. Burmistrz dodał, że wiele rzeczy 
było już tam robione w celu zlikwidowania tego problemu. 



Na temat podziału gminy na obwody głosowania, burmistrz odpowiedział, 
że przedstawi radzie propozycje podziału.

Na temat  drogi do p.  Bednarczyk burmistrz  odpowiedział,  że musi  ten 
temat załatwić bezwzględnie, gdyż jest tam problem.   

Ad. 7 Zamknięcie obrad.
  

Przewodnicząca  Rady  -  Pani  Elżbieta  Dyrda podziękowała  zebranym 
za udział  w obradach i ogłosił zamknięcie sesji.

Obrady  XVI  sesji  Rady  Miejskiej  Pasymia  rozpoczęto  o  godz.  14:00 
a  zakończono  o godz. 15:15.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała

Anna Chitka
Podinspektor w UMiG 
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